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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 23 augustus 2012 

  

  

Aanwezig 

Voorzitter (plv.)   Mevrouw Jongeling, tevens secretaris 

2e Secretaris  De heer Truyen 

Commissieleden  Mevrouw Beckers (verlaat i.v.m. de welstandscommissie) en de 

heren Bukkems, Jongen, Kremers, Van den Berg en Verhaag 

Afwezig   De heer Coolen  

 

1.  Opening 
Mevrouw Jongeling opent de vergadering om 15.00 u en geeft bericht van verhindering 

van de voorzitter door. 

 

2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld, onder tussenvoeging van Maasstraat 27 bij punt 4. 

 

3. Vaststellen verslag en actielijst van 28 juni 2012 
Opgemerkt wordt bij punt 5 dat de onjuiste aanduiding de tekening op bladzijde 2 

betreft. Het is niet nodig dit punt opnieuw te agenderen. 

Bij punt 8, 2e alinea wordt ‘nog’ geschrapt voor ‘huisvesting’. 

Voor het overige wordt het verslag, onder dankzegging aan de 2e secretaris, ongewijzigd 

vastgesteld. 

Naar aanleiding van het verslag wordt opnieuw aandacht gevraagd voor het niet 

functioneren van het uurslagwerk en de wijzerverlichting van de St. Martinuskerk. 

Bij de actielijst kan de excursie met ingang van vandaag worden geschrapt. 

 

4. Mededelingen 
a. Open Monumentendagen 8 en 9 september 2012 

Op 30 augustus a.s. bieden de deelnemende organisaties het programmaboekje aan. Dit 

vindt plaats Bie Pieërkes bij de Sjans van Stramproy. Wethouder Kirkels neemt het 

boekje in ontvangst. Hieraan wordt aandacht besteed in de Gemeentewijzer van 5 

september a.s. 

De commissie vindt het jammer dat in het programmaboekje de websites van de 

deelnemende organisaties niet vermeld staan. Het gebruik van social media via de twitter 

account #OMDWeert is nieuw en wordt op prijs gesteld. 

b. Bakhuis Maaseikerweg 202 

Het college van B&W neemt binnenkort een besluit over de gewenste herbouw van dit 

bakhuis. 

c. Sloop Maasenweg 11 

Per 16 februari jl. zijn raadsbesluiten over de welstandsnota en de erfgoedverordening 

van kracht geworden. Besloten is dat in een beschermd stads- of dorpsgezicht geen 

aparte monumentenvergunning meer nodig is. Wel worden omgevingsvergunningen voor 

de activiteit bouwen in deze gebieden door de welstandscommissie getoetst aan de 

strengste criteria. Voor sloop in een beschermd gezicht is geen aparte monumenten-

vergunning meer nodig. Daarnaast is per 1 april jl. nieuwe wetgeving van kracht 

geworden. Hierin is geregeld dat voor sloop geen vergunning meer nodig is, maar alleen 

nog een melding hoeft te worden gedaan. Deze melding wordt niet gepubliceerd en 

hiertegen kan ook geen bezwaar worden gemaakt. Een van de eerste voorbeelden 
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hiervan is Maasenweg 11. Op gebied van archeologie kunnen bij grondverstoringen die 

afwijken van de criteria wel eisen worden gesteld. 

d. Maasstraat 27 

Op 7 augustus jl. heeft B&W ingestemd met het intrekken van de aanwijzing als 

gemeentelijk monument van de schuur achter Maasstraat 27, conform het advies van 

deze commissie. Het besluit ligt nog tot 2 oktober 2012 ter inzage. 

e. Archeologie 

De heer Truyen licht de volgende onderwerpen toe: 

- Bij de turborotonde Eindhovenseweg-Ringbaan Noord start binnenkort fase 2 van het 

onderzoek. 

- Bij Kazernelaan 126A heeft het inventariserend bodemonderzoek aangetoond dat het 

bodemprofiel nog in tact is. Vervolgonderzoek is dus nodig. 

 

5. Ingekomen stukken  

a. Ontwerp omgevingsvergunning Stienestraat 2 

De commissie informeert of de geplande vijver zonder bezwaar kan worden gerealiseerd1.  

b. Ontwerp omgevingsvergunning Lochtstraat 1 

Bij dit ontwerp zijn geen opmerkingen op het gebied van cultuurhistorie. 

 

6. Conclusie excursie welstandsvrije gebieden en hagelnetten 
a. Welstandsvrije gebieden 

Op 26 juli 2012 zijn de grenzen en linten van de beoogde welstandsvrije gebieden tijdens 

een excursie verkend. Met betrekking tot de grenzen is de conclusie dat deze 

samenvallen met bestemmingsplangrenzen. Deze zijn over het algemeen logisch en 

ruimtelijk bepaald en kunnen op zich goed worden gehanteerd. De commissie adviseert 

wel de grens langs de Bergerothweg bij industrieterrein Savelveld voor wat betreft de 

welstandstoets aan te passen. 

Wat betreft de linten is de commissie van mening dat deze vanwege de grotere aantallen 

passanten en het veelal cultuurhistorische karakter van algemeen belang zijn. De 

commissie is geen voorstander van het aanwijzen van welstandsvrije gebieden, vanwege 

de risico’s voor de kwaliteit van de (woon)omgeving. Deze gebieden zullen eerder 

‘slijtage’ en verloedering vertonen. Mocht er toch de politieke wens zijn wijken als 

welstandsvrij gebied aan te wijzen, adviseert de commissie bij de linten de 

welstandstoets te behouden. 

Een andere optie is een proefgebied aan te wijzen en hier gedurende vier jaar ervaring 

mee op te doen. Bij de eerder aangewezen gebieden sportzone Leuken en Kanaalzone II 

is nog nauwelijks bouwactiviteit en daardoor geen ervaring. Bij een aanvullende proef 

met bijvoorbeeld Vrouwenhof of een deel van Fatima (buiten het beschermde 

stadsgezicht) zullen bewoners binnen enkele jaren aanvullende wensen hebben 

(uitbreiding, wijziging). Op Fatima betreft het over het algemeen kleinere woningen die 

bij de huidige stagnatie van de vastgoedmarkt aanpassing behoeven. 

b. Hagelnetten  

Wat de hagelnetten betreft is de conclusie dat de impact hiervan erg afhankelijk is van de 

locatie, de zichtlijnen en de openheid van het landschap. De commissie heeft op zich 

begrip voor de wens van de agrariërs om hagelnetten toe te passen. Anderzijds wil de 

commissie de schade aan het landschap zo veel mogelijk beperken. Is hierover landelijk 

of provinciaal beleid? Ook is de commissie geïnteresseerd in alternatieve uitvoeringen 

met bijvoorbeeld metalen buizen, die niet schuin, maar recht worden geplaatst. Is het 

mogelijk gebieden aan te wijzen waar vanwege de kwaliteit van het (open) landschap 

geen hagelnetten zijn toegestaan? Wat zijn de gevolgen voor het wintersilhouet? Wat zijn 

de mogelijkheden in het bestemmingsplan? De commissie verzoekt dit punt volgend keer 

                                            
1 Als de vijver groter is dan 250 m² en dieper dan 40 cm, dan is volgens beleid een archeologisch 
vervolgonderzoek noodzakelijk. 



 

Verslag adviescommissie Cultuurhistorie 23 augustus 2012 

pagina 3 van 4 

te agenderen2. 

Met betrekking tot het bestemmingsplan Buitengebied, waarvan het concept voorontwerp 

momenteel openbaar is, zijn er enkele aandachtspunten: het vastleggen van diverse 

cultuurhistorische waarden, zoals bakhuizen en de contouren van schansen. 

c. Houtbroek 3 

Tijdens de excursie heeft de commissie ook Houtbroek 3 bezocht. De commissie heeft 

een goed beeld gekregen van de landschappelijke ligging en de slechte bouwtechnische 

staat van dit gemeentelijke monument. Zij heeft bewondering voor het initiatief tot 

restauratie. 

 

7. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie 

Vandaag is er geen Monumenten-welstandsvergadering geweest. 

 

8. Rondvraag 
Diverse leden hebben geconstateerd dat bij Markt 17 (Weerter Bazaar) is afgeweken van 

de verleende vergunning. De oude entree is gehandhaafd, de entree van de 

bovenverdieping wijkt af, de linkerpui in de Muntpromenade heeft afwijkend glas en de 

kleur van de zonneschermen past niet bij de gevelkleur. Het reclamevlak echter is beter 

dan op tekening stond. Mevrouw Beckers licht toe dat de gevelkleur zo is goedgekeurd 

door de Monumenten-welstandscommissie en dat het effect ook het beoogde is. Wat de 

overige punten betreft verzoekt de commissie handhavend op te treden. 

Wat de handhavingszaken in zijn algemeenheid betreft, vindt de commissie dat de 

geloofwaardigheid van zowel commissie als van het college van B&W wordt aangetast 

door de geringe voortgang. In 2010 zou al een proefproject in de Stationsstraat worden 

gehouden. Dit is niet uitgevoerd. De commissie verzoekt dit punt op de actielijst te 

plaatsten. 

De heer Jongen informeert naar de werkzaamheden aan de damwanden van het kanaal 

tussen stadsbrug en Nederweert. Dit betreft vervanging en is getoetst of hier cultuur-

historische waarden in het geding zijn. Dit is niet het geval.  

Gesignaleerd is dat de bouwtechnische staat van de Donatuskapel erg slecht is. Dit is bij 

de gemeente bekend. Inspectie door de bouwkundige van het bisdom en een subsidie-

aanvraag vanuit het kerkbestuur zijn in voorbereiding. 

Mevrouw Beckers informeert of het zin heeft voor de Fatimakerk de rijksstatus aan te 

vragen. Mevrouw Jongeling weet dat dit niet meer mogelijk is. De minister kan alleen uit 

eigen beweging nog panden aanwijzen als rijksmonument. De trend is dat er eerder 

panden worden afgevoerd dan worden aangewezen. 

 

9. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 16.45 uur.  

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 20 september 2012, 

 

 

 

 

H. Coolen, voorzitter    J. Jongeling, secretaris

                                            
2 Provinciaal beleid is beschikbaar. Dit punt wordt geagendeerd met het voorontwerp bestemmingsplan 
Buitengebied voor de vergadering van 18 oktober a.s. met een toelichting van Marian Arts. 
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 23 augustus 2012  

 

 

Vergadering Actiepunt 

 

Actie door 

29 juni 06 1. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan 
commissie 

PO 

26 juli 07 2. Plaatsing vm. jongensschool Keent op 
gemeentelijke monumentenlijst 

RB/m&a 

29 apr 08 3. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

OSCW 

26 aug 10 

 

4. Karakteristieke panden oude bestemmingsplannen 
inventariseren  

RB 

26 aug 10 

 

5. Vrijkomende niet-monumentale kerken 
inventariseren 

Bisdom 

7 april 11 6. Procedure dakopbouw Maasstraat 2A 
 

RB/VTH 

 

8 maart 12 7. 3 schuilbunkers kazerneterrein t.b.v. gemeentelijke 
monumentenlijst 

RB/m&a 

23 aug 12 8. Rapportage handhavingszaken binnenstad 
activeren 

VTH 

 

 


